
Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

За повідомленнями  

друкованих та інтернет-ЗМІ, телебачення і радіомовлення 

28 листопада  2013 р., четвер 

 

ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Саміт «Східного партнерства»: що буде завтра, коли...  Валентина Писанська, 

"Голос України" .................................................................................................................3 

Опозиція безпосередньо і очільники ЄС опосередковано звинувачують Президента та уряд 

України в начебто недоречних у цьому разі торгах. Мовляв, суспільству треба перетерпіти, 

затягнути на певний час паски, після чого — за два-три роки — буде нам щастя. При цьому і 
перші, й другі сором’язливо замовчують, принаймні ніяк не зважуються оприлюднити, що 

робити з фінансовими проблемами, які неодмінно виникнуть у разі підписання Угоди про 

асоціацію з ЄС? 

Парламент Криму підтримав призупинення підготовки  Сергій Винник, "Голос 

України" .............................................................................................................................4 

Верховна Рада Криму підтримала Кабінет Міністрів України в його рішенні призупинити 

підготовку до укладання Угоди про асоціацію між Україною і ЄС. За це проголосували чотири 

з п’яти фракцій кримського парламенту. 

Європу вбік, а гроші — на бочку!  Юрій Патиківський, "Україна молода"................5 

Але такі солодкі очікування грубо і безжально розтоптала Москва. Спочатку заяву М.Азарова 

дезавуював прес–секретар «Газпрому» С.Купріянов. Офіційний представник газового 

монополіста, заявив, що ні сном ні духом не відає про якісь обіцянки його відомства 

українському уряду. І порадив звернутися по коментарі до самого пана Азарова.  

Депутаты УДАРа решили уйти в глухую оборону против хакерских атак  

Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) .................................................................5 

Вчера глава Комитета Верховной Рады по вопросам свободы слова и информации Н.Томенко 

обратился в Службу безопасности Украины и Совет нацбезопасности и обороны с просьбой 

расследовать нарушения информационной безопасности. Причиной этого послужили 

хакерские атаки на сайты "Украинская правда", "Цензор.net" и другие СМИ, совершенные 

после начала массовых акций протеста, а также взлом электронной почты, блогов и аккаунтов 

в социальных сетях некоторых оппозиционных политиков, в частности лидера партии УДАР 

В.Кличко. В СБУ пообещали проверить эти факты. 

Итоги недели Майданов: украинцы выбирали будущее страны, а политики 

пытались поднять рейтинг  Иван Балан, «Взгляд» .......................................................6 

«Аккуратно посмотреть, как там предатели национальных интересов», – так со сцены 

предложил замглавы «Батькивщины» А.Турчинов. И участники двинулись «аккуратно 

смотреть». Во главе колонны находились провокаторы. Они очень старались спровоцировать 

«Беркут», стоящий перед подъездами здания правительства, пойти в атаку на митингующих. 

 

 

 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

2 

Юмор Евромайдана: Матрица, Ющенко и стихи  Александра Захарова, 

«Сегодня»...........................................................................................................................9 

Пока народ требует ассоциации и юморит в интернете, энтузиасты продолжают делать деньги 

на теме Евромайдана. В нескольких точках подземного перехода под Майданом Незалежности 

торгуют зонтами среднего размера со звездами Евросоюза по 100-150 гривен за штуку. 

Цветочницы тоже не отстают от всеобщих настроений: они предлагают всем желающим 

вместо обычных цветов... евробукеты (несколько желтых цветов на фоне синих очень 

напоминают флаг Европы). 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Арсеній Яценюк: «У 2015 році опозиція виставить трьох кандидатів»  РИА 

Новости ...........................................................................................................................11 

“Опозиція буде брати участь у цих виборах, виставить трьох кандидатів у першому турі. Це 

буде як праймеріз. І той, хто вийде у другий тур, отримає необмежену підтримку всіх 

опозиційних сил, що б таким чином виграти вибори в 2015 році”, – сказав Яценюк 

журналістам у Вільнюсі. 

Об имплементации европейского законодательства  ОстроВ ................................11 

Накануне саммита в Вильнюсе, где Украина, скорее всего, так и не подпишет соглашение об 

ассоциации с ЕС, "ОстроВ" поговорил с доктором юридических наук, директором по 

научному развитию Центра политико-правовых реформ Николаем Хавронюком о том, как 
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приобрести по 10 420 гривен за тонну. Кроме того, предприятие также закупило 349 тонн 
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Друковані видання 

Саміт «Східного партнерства»: що буде завтра, коли...  

Валентина Писанська, "Голос України" 

Сьогодні та завтра в столиці Литви відбуватиметься саміт «Східного партнерства», з 
яким громадяни країни пов’язували чимало надій, зокрема на підписання Угоди про асоціацію з 
ЄС (за даними соціологічних досліджень, членами спільноти прагнуть стати 60 відсотків 

українців). Переговори про це тривали впродовж кількох останніх років. 

Та за тиждень до події, під час якої мало відбутися ухвалення угоди, Кабмін оприлюднив 

заяву: «Україна бере паузу в переговорах». Що збурило суспільство, яке вкотре поділилося на 

два табори — прихильників і противників євроінтеграції — і виплеснуло їх на майдани. 

Суперечки й дискусії сягнули точок найвищого напруження, а опозиція звинуватила 

Президента й уряд у всіх гріхах — усупереч цілком адекватним поясненням ними причин 

такого рішення. І в сотий чи в тисячний раз лунало: «Що буде завтра, коли Україна не підпише 

Угоду про асоціацію?!» 

Назву лише одну цифру з багатьох, які призупинили процес євроінтеграції, оскільки 

вони неодноразово лунали і в інтерв’ю перших осіб держави, і в різноманітних ЗМІ. Вони 

повідомили, що для реалізації євроінтеграційних процесів необхідно 160 мільярдів євро. Якщо 

коротко, то ця сума «вміщує» об’єктивні втрати, яких неодмінно зазнає Україна у зв’язку із 
запровадженням нових стандартів, відмовою деяких партнерів, передовсім такого потужного, 

як Росія, від українських ринків, зменшенням торговельних оборотів, запровадженням заходів 

енергозбереження тощо. 

Не таємниця, що Україна таких «зайвих» коштів не має, і звідки вони візьмуться — хто 

мав би сказати? Але компенсувати їх ніхто, передовсім євроспільнота, не має наміру. Як, утім, і 
Росія, яка почала влаштовувати нам усілякі, м’яко кажучи, капості. До речі, ні перші, ні другі 
після заяви уряду про паузу в євроінтеграційних процесах не поспішили з пропозиціями 

стосовно компенсацій чи фінансової допомоги.  
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Опозиція безпосередньо і очільники ЄС опосередковано звинувачують Президента та 

уряд України в начебто недоречних у цьому разі торгах. Мовляв, суспільству треба перетерпіти, 

затягнути на певний час паски, після чого — за два-три роки — буде нам щастя. При цьому і 
перші, й другі сором’язливо замовчують, принаймні ніяк не зважуються оприлюднити, що 

робити з фінансовими проблемами, які неодмінно виникнуть у разі підписання Угоди про 

асоціацію з ЄС? 

Це так гарно лунає лише на мітингу: «Перетерпіти рік-два». А нехай би хтось із авторів 

спробував «перетерпіти» отак без роботи, без запасів, та ще й утримуючи сім’ю. Чи забули, як 

ми вже чекали комунізму: «Нехай ми зараз погано живемо, але от уже наші діти»?.. До речі, 
опоненти взагалі не кажуть про економічний чинник у разі підписання Угоди про асоціацію з 
ЄС... 

Автор цих рядків на всі 1000 відсотків — за євроінтеграцію. Звісно, що все має свою 

ціну, як і участь у цих процесах. Але хіба треба заради цього помирати? Маємо йти у Європу, 

чи то пак, у ЄС таким робом, як пропонують наші європейські партнери — заплативши за все і 
сповна, і в односторонньому порядку? 

Майдани, збори, опозиційні партії вимагають від Януковича негайного і безумовного 

підписання Угоди про асоціацію, водночас не погоджуючись на підвищення комунальних 

тарифів, заморожування зарплат і пенсій та ін., що, до речі, вимагають наші кредитори з МВФ. 

А він не погоджується, заявляючи, що ніколи не піде на це, вважаючи такі вимоги 

принизливими для України. І торгується — і з ЄС, і з Росією, якій невигідне наше партнерство з 
Європою... 

Хто скаже, що цей торг недоречний? Принаймні європейці, зрозумівши, що хтось може 

дати більше, зачухали потилиці. Якщо досі про жодні фінансові вливання не йшлося (навіть про 

600 мільйонів євро технічної допомоги, обіцяної ще 2010 року), то нині їхні представники вже 

заговорили про «економічний пакет» і «пошук компромісів». А екс-президент Польщі і вічний 

гарант українського примирення Олександр Квасневський забідкався: «Євросоюз надто пізно 

зрозумів негативні наслідки економічного тиску Росії на Україну».  

То, виходить, торг усе-таки доречний? Принаймні ми переконалися, що Україна 

торгується не з позицій бідної родички, не відмовляється від євроінтеграції, прораховує все до 

цента і на багато років наперед. Тобто живе, намагається будувати демократію — щоб усе-таки 

стати членом євроспільноти. Це, на мій погляд, і є відповідь на запитання: «Що буде завтра, 

коли ми не підпишемо Угоди про асоціацію». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=307420 

Парламент Криму підтримав призупинення підготовки  

Сергій Винник, "Голос України" 

Верховна Рада Криму підтримала Кабінет Міністрів України в його рішенні 
призупинити підготовку до укладання Угоди про асоціацію між Україною і ЄС. За це 

проголосували чотири з п’яти фракцій кримського парламенту. На підтримку рішення «Про 

політичну ситуацію» висловилися 79 депутатів із 85, які брали участь у голосуванні. Проти 

проголосувала лише фракція «Курултай-Рух». На розгляд Верховної Ради Криму документ вніс 

її голова Володимир Константинов. 

«Те, що нам є чого повчитися в Європейського Cоюзу, сумнівів не викликає. Це — і 
високі соціальні стандарти, і ефективна економіка, і передові технології. Але привабливість 

Євросоюзу — аж ніяк не привід для того, щоб будувати свої відносини з ним на кабальних 

умовах... Тим більше нерозумно жертвувати заради цих контактів нашими зв’язками з 
найближчим сусідом — Російською Федерацією... Для нас Росія — це ще і єдиний з нами 

культурний простір, це спільне коріння, спільна історія, спільні перемоги й трагічні сторінки 

минулого. Наші контакти вигідні обом сторонам», — сказав голова Верховної Ради Криму, 

виступаючи перед депутатами. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=307434 
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Європу вбік, а гроші — на бочку!  

Юрій Патиківський, "Україна молода" 

Після відмови від євроінтеграції Україна почала рахувати прибутки від омріяного 

скасування газового контракту 2009 року. Преса навіть цитувала компетентне, але при цьому 

анонімне джерело в Мінпаливенерго. «Зараз наша позиція — зниження ціни до 250—260 

доларів за тисячу кубометрів. Плюс гарантія завантаження ГТС в обсязі не менше, як 90 

мільярдів кубометрів на рік». Враховуючи, що за останній місяць ми платили 429,7 долара за 

тисячу кубів, такий прорив можна було вважати фантастичним досягненням. 

Але яка там фантастика, якщо прагматичний Прем’єр–міністр Микола Азаров голосно, 

тобто публічно, заявив, що «практично досягнута» згода Росії на зміну цього контракту. 

Урядові аналітики порахували: завдяки новим цінам Україна буде економити щонайменше 600 

млн. доларів щомісяця. І це тільки влітку. А взимку держбюджет заощадив би близько одного 

мільярда доларів! 

Але такі солодкі очікування грубо і безжально розтоптала Москва. Спочатку заяву 

Миколи Азарова дезавуював прес–секретар «Газпрому» Сергій Купріянов. Офіційний 

представник газового монополіста, заявив, що ні сном ні духом не відає про якісь обіцянки його 

відомства українському уряду. І порадив звернутися по коментарі до самого пана Азарова. «Ми 

це не коментуємо», — сказав Купріянов. 

А позавчора здивування заявами українського Прем’єра висловив головний росіянин — 

очільник Російської Федерації Володимир Путін. Всюдисуща преса «упіймала» ВВП під час 

його візиту до Італії та задала напрочуд вчасне питання: про українсько–російські стосунки, у 

тому числі й про газ. Прямий і безкомпромісний Путін відповів не менш вичерпно: мовляв, 

жодних розмов із Віктором Януковичем на тему скасування газового контракту в обмін на 

відмову від Угоди з Євросоюзом він не вів. 

«У «Газпрому» і НАК «Нафтогаз України» контракт, по–моєму, до 2019 року 

підписаний. І ми не обговорювали можливість перегляду самого контракту», — сказав 

російський президент. І додав: «Газпром» уже недоотримав від України близько 10 мільярдів 

доларів за «харківські угоди»! «Зниження було 100 доларів iз тисячі кубів, і на сьогоднішній 

день iз часу підписання контракту Росія недоотримала, а ці гроші залишилися на Україні», — 

порахував Путін. 

Також російський глава держави виставив Україні ще один рахунок: за його словами, 

українські позичальники заборгували у сумі «Сбербанку», «ВЕБу», «ВТБ» і «Газпромбанку» 

близько 30 мільярдів доларів. За його словами, сукупна заборгованість за цими позиками — 

трохи більше 20 мільрядів доларів і 280 мільярдів рублів. «Плюс ще два мільярди, заплачені за 

транзит. Це все кредити і квазікредити, обсяг їх більший 30 мільярдів доларів», — ще раз 
уточив очільник Росії. 

Пояснити, що саме мав на увазі Володимир Путін, оголошуючи нові вимоги до України 

напередодні саміту у Вільнюсі, можуть допомогти поінформовані джерела у вітчизняному 

паливному міністерстві. За їхнiми словами, двосторонній газовий консорціум з управління 

українською ГТС, на якому так наполягала Росія, сьогодні вже не є пріоритетом для 

Білокам’яної. Росія вирішила йти далі. Тобто значно далі. І вимагає вже участі у спільних 

проектах iз видобутку газу та навіть допуску «Газпрому» до кінцевого споживача. Тобто 

відмови України від диверсифікації шляхів надходження палива та повного домінування 

«Газпрому» на нашому ринку. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2375/159/84524/ 

Депутаты УДАРа решили уйти в глухую оборону против хакерских атак  
Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Председатель парламентского Комитета по вопросам свободы слова и информации 

Николай Томенко обратился к руководству Службы безопасности Украины и секретарю Совета 

нацбезопасности и обороны Андрею Клюеву. Он указал, что во время проведения акций 
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протеста на мобильные телефоны оппозиционных народных депутатов начал массово 

приходить спам. Они получали сотни звонков с играющей "Марсельезой", а на сайты 

"Украинская правда", "Цензор.net" и другие СМИ были совершены хакерские атаки. 

"Это была самая сильная DDos-атака за все время существования ресурса",— рассказала 

главный редактор сайта "Украинская правда" Елена Притула. Технические специалисты сайта 

отметили, что она началась в воскресенье около 17.00, когда в авторских блогах стали 

появляться сообщения странного содержания. Затем начались атаки через формы авторизации 

для оставления комментариев, а также через поиск по сайту. При этом в "Украинской правде" 

отметили, что сейчас интенсивность атак снизилась, но они продолжаются до сих пор. В то же 

время сайт "Цензор.net" был полностью взломан. Его главный редактор Юрий Бутусов 

сообщил, что проблема возникла 25 ноября в 23.00 после рекордного количества заходов на 

сайт: "А во вторник в 11.00 сайт просто перестал отображаться, поскольку все данные были 

уничтожены на всех трех серверах. Нас спасла только резервная копия, но до сих пор мы не 

можем полностью обеспечить нормальную работу сайта. Это спланированная акция!" Притула 

связывает DDos-атаки с акциями на Евромайдане. "Исходя из источников, у меня есть 

основания предполагать, что за этими действиями стоит СБУ",— заявил Бутусов. 

В СБУ это категорически отрицают. "СБУ в целом и департамент защиты интересов 

государства в информационной сфере работают исключительно в правовом поле",— заверила 

пресс-секретарь СБУ Лада Сафонова. Между тем Томенко в комментариях на персональном 

сайте не исключил, что источник атак находится за границей, "где поставили задачу не 

допустить евроинтеграцию Украины". В СБУ пообещали провести полную проверку этих 

фактов. 

Тем временем представители парламентской фракции УДАР решили закрыть 

персональные страницы в соцсетях. Напомним, в конце прошлой недели лидер УДАРа Виталий 

Кличко заявил о взломе его электронной почты. Кроме того, были взломаны его аккаунты в 

соцсетях, и на них была размещена провокационная информация. Народный депутат Ирина 

Геращенко (УДАР) отметила, что это решение касается в первую очередь тех членов партии, 

которые активны в соцсетях: "Мы найдем другие пути общения с людьми, мы никуда не 

исчезаем из интернет-пространства. Сейчас мы разрабатываем план борьбы с этой 

информационной войной". Депутат Киевсовета Алексей Давиденко (УДАР) сообщил, что, 

скорее всего, в соцсетях он будет использовать псевдоним: "Так сделал наш депутат Владимир 

Куренной, назвавшийся Уинстоном Черчиллем. Теперь люди вряд ли будут ссылаться на то, 

что представитель УДАРа Уинстон Черчилль что-то прокомментировал". 

Глава правления Интернет Ассоциации Украины Татьяна Попова согласна, что в таких 

случаях лучше уменьшить активность в соцсетях и временно закрыть свои аккаунты: "Даже 

смена пароля не очень поможет — "правильные" люди с помощью компьютерной программы 

за считаные секунды подберут пароль". Эксперт также посоветовала не пользоваться 

бесплатными почтовыми сервисами, а общаться через корпоративную почту и нанимать 

квалифицированный персонал по кибербезопасности. Президент компании "Интернет Инвест" 

Александр Ольшанский (владеет крупнейшим в стране доменным регистратором imena.ua и 

хостинговой компанией MiroHost) заявил, что проблем с хакерскими атаками можно избежать, 

если вовремя инвестировать в инфраструктуру, увеличивая запас серверных мощностей: 

"Вопрос только в том, что для новостного ресурса это может быть экономически 

нецелесообразно". 

http://www.kommersant.ua/doc/2354321 

Итоги недели Майданов: украинцы выбирали будущее страны, а политики 

пытались поднять рейтинг  
Иван Балан, «Взгляд» 

Так весело в Киеве не было уже много лет! Похоже, украинцы и сами удивились, узнав, 

сколько в стране желающих защищать евроинтеграцию. В столице грелись, скандируя речевки 
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и вспоминая, как все было в 2004 году, а интернет-магазины бойко торговали «наборами 

митингующего» – дождевик, спальник, каремат и маска Гая Фокса в подарок. 

Правила игры для всех 

«Да нет, это не 2004-й год, – говорит мне бородатый мужчина лет сорока. – Тогда мы 

были куда наивнее. И политики этим тут же воспользовались. Мы продвинули их во власть, а 

они нас постарались побыстрее забыть. А теперь этой наивности практически не осталось. 

Смысла бороться за конкретных политиков нет. Европейские ценности – другое дело. Это как 

правила игры для всех: власть, оппозиция – неважно, все должны их соблюдать». 

Мы говорили во вторник – тихий день по сравнению с предыдущими. У митингующих 

появилось время для анализа. Тем более, было над чем подумать. 

Ну, например: как в воскресенье воодушевленные огромным скоплением народа 

политики с Европейской площади послали колонну митингующих к Кабмину. 

«Аккуратно посмотреть, как там предатели национальных интересов», – так со сцены 

предложил замглавы «Батькивщины» Александр Турчинов. 

И участники двинулись «аккуратно смотреть». Во главе колонны находились 

провокаторы. Они очень старались спровоцировать «Беркут», стоящий перед подъездами 

здания правительства, пойти в атаку на митингующих. 

Соглядатаи и поднадзорные 

«Мы бандеровцы! Мы пришли», – кричал авангард митингующей колонны. Кто-то 

поджигал взрывпакеты, выпускал слезоточивый газ... Но мясорубки не получилось, и довести 

ситуацию до кризиса, соответственно, тоже. Милиция задержала пару активистов, утром в 

среду они все находились в изоляторе временного содержания. 

Второй раз конфликт пытались спровоцировать на следующий день, когда на 

Европейской площади «обнаружили» микроавтобус СБУ. «Беркуту» пришлось буквально на 

руках выносить этот автобус из бурлящего озера митингующих. На видео, транслировавшемся 

в интернете, видны разгоряченные лица политиков, раздающих приказы, – Арсений Яценюк, 

Олег Тягнибок, Юрий Луценко... 

Микроавтобус «распотрошили» – побили стекла, журналистка Татьяна Черновол 

выломала люк в крыше, чтобы забраться внутрь. А там... обнаружилась «аппаратура». 

Официально сообщается, что она использовалась для того, чтобы выявить радиоканалы 

возможного управления взрывными устройствами. Но это уже потом стало ясно. 

«Нас прослушивают!» – негодовали митингующие, еще не зная, что СБУ обвинит их на 

утро в повреждении служебного автомобиля и нападении на сотрудников. Участникам 

инцидента «светит» срок – до 3 лет. 

Тем, кто раздавал приказы, срок не светит. У них – депутатский иммунитет. 

«Я там не был! – заявляет Юрий Луценко, у которого иммунитета нет, зато есть 

судимость и умение давать показания так, что статью не пришьешь. – Меня пригласили 

посмотреть, что это такое. Я просто объяснил, что аппаратура предназначалась для прослушки. 

Пусть СБУ заберет свое барахло, хотя я понятия не имею, где оно находится». 

Вот и получается, в 2004 году политики народ «попользовали» и теперь, даже по мелочи, 

продолжают гнуть свою линию. 

Флагов нет, но политика осталась 

Неудивительно, что в Киеве во вторник было фактически два Майдана – на Европейской 

площади и возле Колонны Независимости. 

«Мы едины», – повторяли политики, выступавшие на Европейской. 

«Там скучно», – говорили студенты на Майдане Независимости. 

«Молодое поколение мыслит совершенно иначе. Критическое мышление развито, 

интернет, в котором они сидят все свободное время, в этом очень помогает, – продолжает мой 

собеседник. – Кто-то, конечно, не против поиграться в войнушки, нацепить маску, подраться с 
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милицией. Но это, в общем, маргиналы. Среди тех, кто вышел сейчас на улицы, таких 

меньшинство». 

А на улицах действительно много студентов. Свое будущее молодежь связывает с 

Европой. 

Немудрено, что Юлия Тимошенко призвала убрать политические флаги с Майдана. 

«Все, что мешает нашему единству, должно быть немедленно убрано!» – зачитывала 

дочь Евгения ее письмо из харьковской больницы. 

«Юлия Тимошенко – прекрасный тактик, – комментирует обращение экс-премьера 

политолог Кость Бондаренко. – Она понимает, что если Майдан будет проходить под 

партийными знаменами, он скоро превратится в немногочисленную группу людей, на фоне 

которой будут фотографироваться европейские туристы. Так же это случилось с палаточным 

городком у Печерского суда, возникшим ради ее освобождения...» 

В ночь на среду партийная символика с Майдана исчезла. Вряд ли то же самое можно 

сказать о намерении политиков и дальше манипулировать простыми людьми, вышедшими 

поддержать евроинтеграцию. 

Но стало гораздо веселее. Музыка, речовки и чай с лимоном. Жители окрестных домов 

разве что страдают от невыносимого шума – «Взгляд» замерил его в одной из квартир с видом 

на Майдан. Но они еще с 2004 года поняли: когда дело касается судьбы страны, их судьба в 

расчет не берется. 

Янукович: «Мы курс не меняем» 

«Мы определились, у нас этого вопроса нет!» – так глава государства объяснил 

тележурналистам вечером 26 ноября позицию власти в вопросе евроинтеграции. 

Этой встречи СМИ ждали несколько дней. «Подписание соглашения – это не вступление 

в Евросоюз. Украина не будет допущена к европейским фондам, – объяснял президент. – То 

есть, Украина прежде всего должна обладать хорошим ресурсом для имплементации этого 

соглашения», – объяснял Виктор Янукович. 

Говорил президент как прагматик. Словно бы в противовес романтическому образу 

Европы, который представляется собравшимся на Майдане: 

«С 2010 года – три года подряд – эту конфетку в красивой обертке нам показывали и 

говорили: "Деньги получите, когда подпишете соглашение, – продолжал президент. – А МВФ 

говорил: "Поднимите тарифы для населения, заморозьте заработные платы и пенсии". Я на это 

никогда не пойду». 

А на вопрос, который, пожалуй, больше всего интересовал журналистов, – как он 

реагирует на Евромайдан, Виктор Янукович ответил просто: 

«Как на него реагировать? Это же мирная акция! Пожалуйста – все, что не запрещает 

закон. Аплодирую тем, кто вышел за европейскую интеграцию». 

И тут же еще раз уточнил свою позицию: 

«Должны ли мы завязать глаза и бежать куда попало? Лоб расшибить? Мы и так бежали 

очень быстро, пробежали за короткий срок очень длинное расстояние – можем получить 

проблемы... Мы же не меняем курс. Мы хотим сейчас идти этим путем так, чтобы считались с с 

нашими интересами». 

Кличко не прибыл на Майдане по личным причинам 

У нашего чемпиона и одного из трех главных лидеров оппозиции накануне митингов в 

Киеве произошла личная неудача. Хакеры взломали его почту и выложили в интернет кучу не 

самых приятных документов. Поэтому в воскресенье, когда на Майдане собралось огромное 

множество людей, Виталий отсутствовал. 

«Самолету Виталия Кличко не позволили сесть в Борисполе и Жулянах. Кличко 

приземлился в другом месте и сейчас едет на Майдан на машине», – сказала депутат УДАРа (и 

бывший пресс-секретарь Виктора Ющенко) Ирина Геращенко во время главного митинга – на 

Европейской площади в воскресенье днем. 
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Чуть позже 23-летний выпускник Киевского политеха Саша Барабошко, который 

первым организовал видеотрансляцию с Майдана в интернет («Украинская правда» посвятила 

ему большой материал) заснял, как Геращенко пишет смску Кличко: 

«Я сказала со сцены, что твой самолет не приземлился...» 

Геращенко – это тоже есть на видео – очень обиделась: 

«Вы снимали мой телефон?» – говорила она, поджимая губы. 

«А что тут такого?» – удивлялся Саша. 

А потом просил соратников Кличко по оппозиции прокомментировать эту странную 

позицию политиков, ратующих за прозрачность и тут же впихивающих «дезу» для толпы. Те 

отвечали: ничего плохого о лидере УДАРа говорить не будем. 

По информации, которая появилась в интернете вместе с пикантными подробностями 

личной биографии Кличко, лидер УДАРа ездил заглаживать неприятные последствия своих 

вскрывшихся романов к супруге Наталье в Гамбург. И задержался. 

Тем более поговорить было о чем. Судя по опубликованной переписке политика, такое 

случается с ним регулярно: 

«Сейчас я, насколько ты знаешь, в Австрии. Куда летел...? Придумай сам», – пишет, 

например, Кличко вице-президенту своего фан-клуба (и бывшему продюсеру Светланы 

Лободы) Михаилу Ясинскому. 

В общем, додумывайте... Евроинтеграция подождет. 

Политический эксперт Евгений Магда: 

- Я расцениваю наши шансы подписать договор с Евросоюзом как 51% против 49%. 

Все-таки Украина и Европа нужны друг другу, поэтому движение навстречу друг другу 

– вполне очевидное развитие ситуации. Для нашего бизнеса, как и для деловых кругов ЕС, 

подписание ассоциации с ЕС и вступление в силу договора о зоне свободной торговли имеют 

значительную ценность. Как только Киев подпишет договор ЕС, Зона свободной торговли сразу 

же заработает. Это даст импульс экономике объединенной Европе, привлекая ее внимание к 

Украине. Но я не склонен думать, что фактор Майдана окажется решающим. 

Директор Киевского центра политических исследований и конфликтологии Михаил 

Погребинский: 

- Я полагаю, что на встрече в Литве будет объявлено о паузе, которую возьмет Украина в 

плане подписания соглашения об ассоциации. Полагаю, будет подписан некий документ, 

подтверждающий наши намерения дальше двигаться в направлении Европы. 

Думаю, что после Вильнюса последуют соответствующие заявления президента 

Януковича и других представителей власти, которые должны успокоить ситуацию. Надеюсь, 

что люди на Евромайданах к сказанному прислушаются. А вот возможная отставка Кабмина в 

нынешней ситуации кажется невероятным сценарием. 

http://vz.ua/novosti/politika/itogi_nedeli_maidanov_ukraintsy_vybirali_budushchee_strany_a_

politiki_pytalis_podny 

Юмор Евромайдана: Матрица, Ющенко и стихи  

Александра Захарова, «Сегодня» 

Евромайдан появился в Украине не так давно, но уже успел стать историческим 

событием, которое обросло массой анекдотов и демотиваторов. На центральную площадь 

страны люди начали собираться еще ночью 21-го числа, когда Кабмин опубликовал свое 

нашумевшее распоряжение о приостановке европейской интеграции. Мы послушали и 

посмотрели, как шутят люди на тему Евромайдана. Анекдоты в основном ругают власть и 

вспоминают "оранжевую революцию": 

"Плохому евроинтегратору погода мешает" 
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"Азаров сказал, что он не допустит повторения Майдана-2004 и будет лично отгонять 

Ющенко от Майдана" 

"Со всей Украины в Киев стягиваются спецподразделения МВД и СБУ. "Эти меры 

принимаются для того, чтобы установить на Майдане елку! - объяснил действия силовиков 

премьер Азаров" 

"Вот подпишем договор с ЕС - и будут у нас только качественные товары. - А если бы 

подписали с ТС - были бы еще и свежие. - Это почему? - Потому что доставить товары из Китая 

через Россию быстрее, чем через ЕС". 

ДАРТ ВЕЙДЕР, ЕЛКА И МАТРИЦА. С юмором многие евроинтеграторы рисуют и свои 

плакаты. Причем они триязычны: есть на английском языке, на русском и на украинском. В 

Херсоне одна из митингующих держала плакат с надписью: "В Митний союз пуйдьош - 

козльоночком станеш" (авторская орфография сохранена. - Авт.). На еще одном, с надписью 

"Европа - светлая сторона силы" - перечеркнутый портрет Дарта Вейдера (главный негативный 

герой фантастической саги "Звездные войны. - Авт.). Быстро разошлись по интернету и 

шутливые плакаты: "Чорни брови, кари очи, я до Путина не хочу" и "Путин, если любишь - 

отпусти". Причем если первыми активно размахивают девушки, то вторыми, как это ни 

странно, парни. 

Курсируют шутки о евроинтеграции и в "Твиттере". "В любой непонятной ситуации 

начинай "монтировать йолку", - иронизирует один из пользователей. "Революция-2004 была 

оранжевой. Нынешний Евромайдан - бело-голубой: цвета "Фейсбука", "Твиттера" и 

"ВКонтакте", - не отстает другой. 

А вот подавляющее большинство демотиваторов - против Майдана. На одном из них 

надпись: "Очередная революция? Эх, пойду посплю". На другом: "Майдан? Шо, опять?". А 

один из демотиваторов за евроинтеграцию обыгрывает тему культового фильма "Матрица", где 

украинской власти, как главному герою фильма, предлагаются две таблетки: одна 

символизирует ЕС, а вторая... СССР. 

УКРАИНА - ЭТО ГУСЛИ. Российские сетевые поэты не отстают. Они возмущены 

планами Украины подписать ассоциацию с ЕС и митингами и не стесняются об этом 

стихотворить. "Европе ты нужен обычным рабом, об этом не скажут трибуны. Где белые хатки? 

Где отчий твой дом? На гуслях все порваны струны…" - пишет некий Владимир Кулаев. "Не 

отдадим мы нашу Украину Служанкой в Европейскую семью, Себе оставим глупую дивчину, 

Возьмем к себе любимицу свою!" - пишет Игорь Ребер. 

Евроденьги: зонты и букеты 

Пока народ требует ассоциации и юморит в интернете, энтузиасты продолжают делать 

деньги на теме Евромайдана. В нескольких точках подземного перехода под Майданом 

Незалежности торгуют зонтами среднего размера со звездами Евросоюза по 100-150 гривен за 

штуку. Цветочницы тоже не отстают от всеобщих настроений: они предлагают всем желающим 

вместо обычных цветов... евробукеты (несколько желтых цветов на фоне синих очень 

напоминают флаг Европы). Просят за стандартные хризантемы недешево, но можно 

торговаться - 65-100 грн. 

Кроме того, заработать на украинцах решили и общепиты, несмотря на то, что сквозь 

проголодавшихся митингующих там и так не протолкнуться. В одном из кафе неподалеку от 

Майдана предлагают особое "евроменю" за 27 грн. В него входят стопка водки и европейский 

салат "Цезарь". "Некоторые даже пробуют его во время бизнес-ланча", - по секрету рассказали 

нам в кафе. 

Золотая пора настала даже для типографий, которые ежедневно раздают свои 

объявления в центре, предлагая изготовить еврофлажки и баннеры любой сложности и любой 

срочности. А на сайте объявлений некая "группа спортсменов-охранников" предлагает свои 

услуги по обеспечению безопасности участников митинга. Но цену просят уточнять в личном 

разговоре. 

http://www.segodnya.ua/politics/pnews/evromaydan-2013-hronika-sobytiy-476791.html 
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Інтернет-ЗМІ 

Арсеній Яценюк: «У 2015 році опозиція виставить трьох кандидатів»  

РИА Новости 

Опозиція виставить трьох кандидатів на президентські вибори в 2015 році, а той, що 

вийде у другий тур кандидат отримає підтримку всіх опозиційних сил країни, повідомив 

журналістам лідер опозиційної парламентської фракції “Батьківщина” Арсеній Яценюк. 

“Опозиція буде брати участь у цих виборах, виставить трьох кандидатів у першому турі. 
Це буде як праймеріз. І той, хто вийде у другий тур, отримає необмежену підтримку всіх 

опозиційних сил, що б таким чином виграти вибори в 2015 році”, – сказав Яценюк журналістам 

у Вільнюсі, де відкривається саміт “Східного партнерства”. 

За його словами, у опозиції поки “немає єдиного кандидата”. 

Він пояснив, що “через спроби влади виключити деяких кандидатів” опозиція змушена 

виставляти кількох претендентів. “Юля (Тимошенко) у в’язниці, когось можуть виключити і 
вилучити з гонки – ніхто не знає, що вони (влада) можуть придумати”, – пояснив Яценюк. 

Лідер української опозиції, екс-прем’єр Юлія Тимошенко з 2011 року відбуває 

покарання за так званій “газовій” справі, за якою її засуджено на сім років позбавлення волі за 

перевищення повноважень при підписанні газових угод з Росією в 2009 році. 

http://www.vistkar.com/ukraine/enyuk-u-2015-rotsi-opozytsiya-vystavyt-troh-kandydativ-u-

prezydenty.html 

Об имплементации европейского законодательства  

ОстроВ 

Накануне саммита в Вильнюсе, где Украина, скорее всего, так и не подпишет 

соглашение об ассоциации с ЕС, "ОстроВ" поговорил с доктором юридических наук, 

директором по научному развитию Центра политико-правовых реформ Николаем Хавронюком 

о том, как украинские власти до сих пор выполняли обязательства перед ЕС по имплементации 

его законодательства. Общее резюме - в конфликте между потребностями демократических 

преобразований и политической целесообразностью уверенно побеждает вторая. 

- Есть ли в мире аналоги проекту закона о лечении осужденных, который пока так и не 

смогла принять ВР? 

- Практика такова, что, если человек заболел во время отбывания наказания, то, в 

соответствии с принципами гуманизма, которых придерживаются в западных демократиях, этот 

человек должен лечиться. Отличие нашей страны в том, что у нас тюремное лечение с 

помощью градусника и таблетки "Димедрола" не идет ни в какое сравнение с тем лечением, 

которое обеспечивается в тюрьмах Великобритании, Франции или Голландии. То есть, у них в 

тюрьме часто можно лечиться лучше, чем у нас на свободе. И если человек заболел там 

серьезной болезнью, то никто не будет препятствовать тому, чтобы перевезти его в клинику. 

Вопрос о перевозке заключенного в другую страну не ставится, потому что в этом нет 

необходимости. 

Что касается постсоветских государств, то и в их законодательстве есть нормы, 

подобные тем, что содержатся в наших Уголовном и Уголовном процессуальном кодексах, о 

том, что, если человек заболел, его нужно либо отправлять на лечение, либо освобождать от 

отбывания наказания. Отличие в том, что в Беларуси, например, наказание заболевшему 

человеку может быть заменено более мягким, и нет требования о возвращении в тюрьму после 

выздоровления. 

В Литве и Эстонии подобные нормы применяются только к лицам, имеющим тяжелые 

неизлечимые заболевания. 
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- Норма, предполагающая, что период лечения - это только "каникулы", и по его 

истечении осужденный должен вернуться в тюрьму, справедлива? Как насчет положения, 

что заключенный (конкретно - Тимошенко) не может выехать на лечение до тех пор, пока не 

возместит нанесенный его преступлением ущерб? 

- Даже если человек осужден за такое тяжкое преступление, как убийство, и 

действительно серьезно заболел, то мы не можем просто наблюдать за тем, как он умирает. 

Поэтому и стоит придумать такие каникулы, когда человека можно отпустить на лечение, 

чтобы он вылечился и после этого, если есть необходимость, вернуть его в тюрьму. 

Что касается возмещения ущерба, то это требование было бы справедливым, если бы 

человека освобождали от отбывания наказания. Но вопрос стоит всего лишь о каникулах для 

лечения. Негуманно и нелогично требовать предварительного возмещения ущерба от, 

возможно, умирающего человека, не давая ему шанса на лечение. 

- Реален ли с правовой точки зрения вариант с помилованием Тимошенко? 

- Помилование можно осуществить буквально за считанные минуты. Президенту 

следует лишь дать указание юридическому управлению своей администрации срочно 

подготовить изменения в порядок применения помилования (там должно быть написано, что не 

является обязательной просьба осужденного о помиловании, а достаточно инициативы самого 

президента) и подготовить указ о помиловании. Срочно готовятся два коротких – в несколько 

строк – документа, – и вот они уже готовы и подписаны. 

- Юрий Луценко ведь не просил о помиловании. 

- Я привел пример безупречно реализованного решения. 

- Оппозиция отказалась от своего варианта законопроекта о прокуратуре ради 

возможности принять проект о лечении заключенных. Если сравнить два проекта закона о 

прокуратуре, то который из них был бы предпочтительнее для страны? 

- Был проект закона о прокуратуре, направленный в Венецианскую комиссию, Комиссия 

сделала к нему определенные замечания, Администрация президента эти замечания не учла, и 

внесла в парламент законопроект в том же виде, в котором он отправлялся на экспертизу. 

Принять его во втором чтении ничто не мешало. Оппозиция готова была проголосовать за него 

даже в таком виде, хотя ранее, изучив выводы Венецианской комиссии, учла ее рекомендации и 

зарегистрировала в парламенте свой законопроект. То есть, вариант от оппозиции лучше 

президентского постольку, поскольку в нем учтены интересы правового государства, а не 

ведомственные интересы прокуратуры. 

- Чем важен для нас вообще новый закон о прокуратуре? 

- Он очень важен. Нам необходимо справедливое правосудие. Нужно, чтобы любой 

человек мог пойти в суд и защитить свои интересы. Мешала этому до сих пор во многом 

именно прокуратура, которая частично взяла на себя функции суда, имела неограниченную 

власть и использовала ее, чтобы давить на судей. Кроме того, сила прокуратуры - в общем 

надзоре, который предусматривает возможность контроля за исполнением законов всеми, 

кроме, разве что, обычных граждан, и применения к нарушителям соответствующих мер. И 

этими полномочиями прокуратура не только широко пользуется, но и злоупотребляет. Все это 

знают, но доказать в суде, естественно, при таких условиях ни одного факта невозможно. 

Мы хотели превратить прокуратуру в службу государственного обвинения европейского 

образца, которая должна была бы "вступать в игру" только в тех случаях, когда есть криминал. 

Выявлять же криминал должны другие контролирующие органы - каждый в своей сфере. 

Не менее важно сделать каждого прокурора персонально ответственным за то уголовное 

производство, которое он ведет. А для этого его нужно сделать самостоятельным, независимым 

от вышестоящих прокуроров. 

А поэтому нужно изъять из законодательства положение о том, что любой вышестоящий 

прокурор может руководить нижестоящим. 

Сегодня прокурору могут просто позвонить "сверху" и сказать "не делай так, а делай 

иначе". И он не имеет правовых оснований даже потребовать письменного указания. 
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Практически каждый работник областной прокуратуры считает себя начальником всех 

районных прокуроров, их помощников и так далее. Многие вышестоящие прокуроры в такой 

системе могут позвонить любому нижестоящему и потребовать или возбудить уголовное 

производство, или закрыть его, или повернуть расследование под другим углом и так далее. 

- То есть, все эти вещи пыталась изъять Венецианская комиссия и все они остались в 

президентском варианте закона о прокуратуре? 

- Частично. Общий надзор фактически изъят. Определено, кто именно является 

вышестоящим в прокурорской иерархии, и обозначено, что вышестоящие прокуроры должны 

давать только письменные указания, и притом в определенных рамках, и что прокурор может 

отказаться их выполнять, и доложить об этом другому вышестоящему прокурору. Жаль, что все 

эти правила не распространили на генерального прокурора. 

В новом законе есть много и других хороших норм. Например, в конечных положениях 

есть дополнения к закону об адвокатуре и адвокатской деятельности, которые предусматривают 

усиление роли адвокатов в уголовном процессе. 

- Каких еще изменений требует правоохранительная система? 

- Нужно, прежде всего, принимать закон о полиции. Создавать местную полицию, 

административную и уголовную. Сократить полицию, четко провести границы ответственности 

между разными подразделениями, ликвидировать внутренние войска, службы охраны, 

пограничную службу - все эти функции на самом деле должна выполнять полиция. 

- Что такое местная полиция? 

- Местная полиция содержится за счет местных бюджетов и ответственна перед 

органами местного самоуправления. Ее руководство избирается или назначается 

определенными органами местного самоуправления. И она имеет четкий набор функций, 

которые может выполнять только в пределах соответствующих населенных пунктов. 

- В чем смысл такого преобразования? 

- Эта реформа направлена, в первую очередь, на специализацию, на четкое определение 

функций и задач полиции и усиление контроля общественности за тем, как полиция выполняет 

свои функции. Сейчас следователь милиции, кроме того, что он расследует дела, привлекается 

к охране общественного порядка, например. Такого быть не должно. 

Реформа должна также предусматривать деполитизацию милиции, чтобы она имела 

реальную возможность отказываться от выполнения незаконных приказов, и демилитаризацию. 

- Уголовный процессуальный кодекс действует уже больше года. Свои недостатки он 

уже успел проявить? 

- Остались точечные проблемы, но для их устранения стоило бы подождать года два, 

чтобы понять, как это сделать наилучшим образом. Нужно что-то предпринимать с 

регистрацией сообщений о преступлении. Действующий УПК имеет некоторые пробелы, 

которые позволяют не регистрировать такие сообщения. 

Вторая проблема состоит в том, что Кодекс прямо и окончательно не запретил 

прокурорам создавать многотомные дела. Ведь идея была другая: в суд приносят только акты 

проведенных экспертиз, протоколы осмотра места происшествия, какие-то вещественные 

доказательства. Все остальное выясняется в суде. Суд должен сам проводить все допросы, 

чтобы картина преступления рисовалась в ходе судебного процесса. А сейчас прокурор рисует 

картину преступления, передает судье - судья ее читает, картина откладывается у него в голове, 

и в суде он уже не слышит противоположных доводов стороны защиты. 

Еще одна проблема: прокуроры и следователи длительное время расследуют уголовное 

дело, а потом вызывают человека и сообщают, что он подозреваемый. Не успевает еще человек 

прийти в себя, как ему уже сообщают о том, что дело отправляют в суд, и времени собрать 

доказательства своей невиновности ему не оставляют. 

- Положительные результаты действия УПК? 

- Главный - он освободил из следственных изоляторов очень много людей. СИЗО 

опустели наполовину. 
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Начали применять альтернативные меры пресечения, которые позволяют держать 

правонарушителей под постоянным контролем, не отрывая их при этом от семей и работы. 

Стало меньше обысков, для которых раньше было достаточно отмашки прокурора. 

Сейчас, чтобы провести обыск, прокурор должен получить разрешение следственного судьи. 

Раньше было так, что один прокурор надзирает за расследованием дела, а второй идет в 

суд как государственный обвинитель, не зная сути этого дела, и настаивает на обвинении не из 
чувства справедливости, а лишь переживая за честь мундира. Сейчас прокурор, зная, что 

именно он пойдет в суд, сам собирает и оценивает доказательства, и если видит, что уголовное 

производство в судебном плане бесперспективно, закрывает его. Поэтому судебных ошибок 

должно становиться все меньше. 

В уголовном процессе появилось больше элементов частного (приватного) права. Есть 

перечень из более ста видов преступлений, возбуждение уголовного производства по которым 

невозможно без заявления потерпевшего. 

Появилось также два вида соглашений: с прокурором и с потерпевшим, так что решение 

по делу теперь не всегда уже зависит только от прокурора и суда. В условиях высокой 

коррупции в судах это важно для людей – иметь реальную возможность разрешения 

юридического конфликта. 

- По Вашим оценкам, достаточно ли интенсивно и правильно идет в стране процесс 

имплементации законодательства ЕС? 

- Это очень долгий путь, который невозможно пройти за пару лет. Я, правда, могу 

сказать, что наши политики не очень-то и стараются. Если сравнить то, что сделано, со списком 

обязательств, то картина удручающая: хорошо, если выполнена хотя бы десятая часть... 

- У общественности есть механизмы их стимулирования, механизмы влияния на 

политиков в таких делах? 

- Общественные организации могут предлагать свои концепции и законопроекты, но не 

имеют возможности заставить власть их принять. Например, Центр политико-правовых реформ 

еще семь лет назад разработал Кодекс административных процедур, который описывает 

государственные учреждения как конторы по оказанию услуг гражданам. Он уже два или три 

раза рассматривался Кабинетом министров, но дело не продвинулось дальше, потому что у 

наших государственных деятелей все еще нет демократического понимания того, что такое 

государство. 

http://www.ostro.org/general/society/articles/432033/ 

«Черноморнефтегаз» закупил дорогую химию у фирмы, близкой к нардепу 

Сергею Момоту  

Публичные деньги  

ГАО «Черноморнефтегаз» 8 ноября закупил различных химических веществ на общую 

сумму 11,1 миллиона гривен. Как сообщают «Публичные деньги» с ссылкой на «Вестник 

государственных закупок», договоры подписаны с ООО «Геоника — Украина». 

Как указано в документации торгов, «Черноморнефтегаз» закупит 800 тонн метанола, по 

11 199 гривен за тонну. При этом в сайтах украинских интернет-магазинов, метанол можно 

приобрести по 10 420 гривен за тонну. 

Кроме того, предприятие также закупило 349 тонн калия хлористого мелкого по 6 390 

гривен за тонну, хотя на сайте все того же магазина его можно приобрести за 4 500 гривен. 

Срок поставки товара: не более 5 дней с момента получения заявки. Закупка 

осуществляется за счет средств предприятия. 

В настоящий момент учредителями ООО «Геоника — Украина» являются руководитель 

Донецкой ОО "Украинская социал-демократическая молодежь" Сергей Маклаков и житель 

Донецка Владимир Новокшонов, ранее известный как гендиректор АОЗТ "Данко" народного 

депутата от Партии регионов Сергея Момота . 
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По информации «Наші Гроші», «Геоника — Украина» была создана в 2012 году и сразу 

стала соучредителем нескольких компаний, связанных с добычей полезных ископаемых в 

Донецкой области («Азовское рудоуправление», «Шевченковский карьер», «Первомайский 

горно-обогатительный комбинат»). Другими соучредителями в этих фирмах выступили жители 

Донецка Таиса Костенко и государственное НАК «Надра Украины». 

«Надра Украины» в 2007-2008 и 2010 годах возглавлял Эдуард Ставицкий. 

Впоследствии он стал министром экологии, а с конца 2012 года является министром 

энергетики. В 2013 году «Черноморнефтегаз» возглавил Сергей Головин, ранее работавший в 

«Надра Украины». 

http://money.investigator.org.ua/news/9611/ 

Донецкий нардеп назвал условие 

Родное Приазовье 

Вильнюсский саммит будет успешным, если переговоры с ЕС будут перенесены из 
политической в экономическую плоскость. Такое мнение высказал народный депутат Украины 

Александр Рыженков. 

По его мнению, на саммите необходимо принять решение о разработке и реализации 

пакета экономической помощи со стороны ЕС и МВФ для стабилизации экономики Украины на 

переходной период. 

"Крайне важно также начать переговоры в формате ЕС-РФ-Украина для решения 

торгово-экономических проблем, накопившихся в отношениях между Украиной и Россией\" - 

подчеркнул Александр Рыженков, сообщает пресс-служба Донецкой областной организации 

Партии регионов. 

"Мы не можем закрывать глаза на риски, которые возникают для отечественной 

промышленности и экономики в целом. Нам нужно отработать специальную программу по 

восстановлению товарооборота с Российской Федерацией и другими странами-членами СНГ\", 

- подчеркнул Александр Рыженков. 

http://www.rp-ua.com/news_novo.php?id=7294 

Блоги 

Андрій Павловський: «Юля жертвує собою, а янукович жертвує Україною !»  

корреспондент.net 

У свій день народження Юлія Тимошенко закликала Євросоюз підписати угоду з 
Україною, незважаючи на те , що вона досі політув'язнена ...  

Во істину, Юля жертвує собою, а янукович жертвує Україною ! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/pavlovskyi/a125746 

Анатолій Гриценко: «Нічний Майдан: холодно, але тепло»  

pravda.com.ua 

О 5:37 повернувся з Майдану. Прийняв естафету від сина Олексія, ледве випроводив 

додому о 02:30, бо вже тиждень по 20 годин на ногах. З малими дітьми легше, а от старші вже 

не дуже слухають) Надворі дубар, але настрій на Майдані бадьорий! Руслана нестримна, як 

завжди) 

Крім класної музики, час від часу лунають цікаві й досить змістовні виступи студентів. 

Стисло, концентровано, влучно, переконливо – приємно вражений. Без звично-набридлих 

заклинань (геть!, ганьба!, банда!, смерть ворогам!) вони досить спокійно, толерантно, але при 

тому твердо фіксують свою чітку позицію щодо цінностей і стандартів життя, молодці! Під час 
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спілкування так само цікавляться системними, стратегічними питаннями, жодного плачу 

Ярославни про малу стипендію чи якість негаразди – відчувається внутрішня впевненість і 
позитивна налаштованість, як і розуміння того, що шлях до євростандартів медом не 

помазаний, буде важко, але шлях цей ми здатні пройти і пройдемо. Знаєте, з такою молоддю 

країна може дуже швидко рванути вперед, залишивши позаду внутрішнє взаємопоборювання, 

фактично війну на самознищення. 

На випадок форс-мажору вночі депутати чергують постійно. Бачив Гінку, Куніцина 

(УДАР), Стойка від Батьківщини, представників Свободи не помітив. Регіоналів і комуністів 

теж не бачив) 

Оргкомітет Майдану свою справу знає, комендант Максим Панов ситуацію контролює. 

Каже, єдина проблема зараз – закупити одноразові склянки для чаю, бо в магазинах навколо 

підвечір геть усе розмели, народу надто багато) 

Міліція тримається в рамках, не заважає. А нові люди підходять і підходять – з кожним 

потягом до Києва потроху прибувають студенти з регіонів. Вже десь о 4-й годині – чергове 

посилення Майдану тернопільчанами: стомлені з дороги, але гордо й піднесено піднялися 

сходами, з яскравим плакатом "Студенти Тернополя". 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/5296ec968df72/ 

Вадим Колесниченко: «Щоб зберегти українську родину потрібно внести зміни до 
Угоди з ЄС»  

корреспондент.net 

Вчора, звернувся до усіх своїх колег – народних депутатів України з пропозицією 

направити спільного листа Прем’єр-міністру України Азарову М.Я щодо необхідності внесення 

змін до Угоди про Асоціацію з ЄС в частині захисту української традиційної родини. 

Адже в Угоді про Асоціацію з ЄС містяться пункти, що можуть призвести до руйнації 
інституту сім’ї та традиційних цінностей в Україні. 

В поточному тексті Угоди про асоціацію України з ЄС Україна зобов’язується в 

найкоротший термін ввести антидискримінаційне (стосовно осіб з нетрадиційною сексуальною 

орієнтацією) та гендерне законодавство. Про це, зокрема свідчить ціла глава 21 в 5 розділу 

(пункти l)m)) та прилеглий до неї додаток №XXXIX. У цьому додатку вказано декілька 

Директив (обов’язкових нормативно-правових зобов’язань). 

Україна цими Директивами зобов’язується прийняти все гендерне та 

«антидискримінаційне» законодавство впродовж 4 років. Однак це станеться набагато швидше, 

оскільки Євросоюз 23 вересня 2013 року прийняв рішення, що 90% Угоди буде введене 

щонайшвидше. 

Йдеться, зокрема, про Директиву Ради ЄС 2000/78 від 27.11.2000, за допомогою якої 
гомосексуалізм зрівнявся з нормою та отримав юридичні важелі для пропаганди у всіх 

європейських країнах. Директива під так названим «рівним ставленням у сфері зайнятості та 

професійної діяльності» чітко визначає, що таке дискримінація на основі сексуальної орієнтації.   

Але, найгірше, що зазначена директива грубо порушує Конституцію України в частині 
гарантування презумпції невинуватості особи. Так, в статті10 Директиви зазначено, що: 

1. Держави-члени Співтовариства повинні вживати необхідних заходів в рамках своїх 

національних судових систем, щоб у випадку, коли особа вважає постраждалою в результаті 
порушення принципу рівного поводження і представляє суду або іншому компетентному 

органу факти, на підставі яких можна припустити, що мала місце пряма або непряма 

дискримінація, то відповідач зобов'язаний доводити, що порушення принципу рівного 

ставлення не було. Таким чином фактично встановлюється презумпція винуватості особи у 

такого роду справах. 

Вказані Директиви навіть не перекладені на державну мову. 
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Крім того, звертаю Вашу увагу на те, що 16 травня 2013 року в Верховній Раді України 

відбувся Круглий стіл на тему «Європейський вибір України: через одностатеві стосунки». 

Понад 100 учасників круглого столу – Народні депутати, громадські діячі, священики і 
представники дипломатичного корпусу, гості з Чехії, Польщі, РФ та журналісти  схвалили 

Резолюцію круглого столу в якій однозначно засудили спроби імплементації в українське 

законодавство положень про особливий захист сексуальних меншин. 

Громадські організації України зібрали вже понад 200 тисяч підписів громадян, які 
категорично проти легалізації одностатевих стосунків. І це не дивно. Адже за даними 

соціологічних опитувань біля 95% українців виступають проти таких спроб. 

Українська Православна Церква в зверненні Священного Синоду від 15.03.2013 №559/1 

та листі на моє ім’я від 26.04.2013 №929 закликала оберігати традиційні сімейні та християнські 
цінності України, наголосила на неприйнятті законодавчої пропаганди одностатевих стосунків. 

Вважаю, що якщо ж наша країна піде таким шляхом, то ми зруйнуємо останній 

стабільний соціальний інститут, який виніс всі історичні тяготи нашого народу, - сім'ю - її 
традиційні цінності, систему виховання, формування у дітей розуміння етичних засад 

суспільства - принципів добра і зла. 

У свою чергу суспільство, позбавлене своїх унікальних традиційних цінностей 

приречене на цивілізаційну поразку. Адже воно не в змозі породжувати нові гуманітарні 
смисли та ідеї, що виводять його на передові позиції і штовхають все людство вперед; а є тільки 

споживачем чужих спримітизованих продуктів. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/3333rem/a125719 

Телебачення і радіомовлення 

Україна і Канада відновлять переговори про створення зони вільної торгівлі  
5 канал, Бізнес  

Кореспондент: Україна і Канада відновлять переговори про створення зони вільної 
торгівлі. Про це повідомив голова Верховної Ради Володимир Рибак, підбиваючи підсумки 

візиту до цієї країни. Крім того, додав він, було порушено питання спрощення візового режиму, 

оскільки останнім часом ситуація з видачею віз громадянам України склалася досить 

напруженою. За даними українського посольства, на сьогодні канадський уряд відмовляє у 

в’їзді близько 15% українців, що хочуть відвідати цю країну. І це при тому, наголошують 

дипломати, що для канадців візи Україна скасувала ще у 2005 році. Нагадаємо, минулого місяця 

посольство Канади в Україні повідомило, що офіційна Оттава призупиняє переговори про 

вільну торгівлю між країнами, поки Київ не відкличе свою заявку із СОТ про перегляд 

імпортних мит. З таким же закликом виступили і ряд інших держав. Але Україна відповіла, що 

не має наміру цього робити, оскільки всі документи було подано відповідно до правил світової 
організації. 

Анонсована зустріч спікера Володимира Рибака із литовською делегацією на 

чолі із главою парламенту Лоретою Граужинене не відбулася  

5 канал, Час новин  

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Анонсована зустріч спікера Володимира Рибака із 
литовською делегацією на чолі із главою парламенту Лоретою Граужинене не відбулася, тому 

що не була запланована заздалегідь. Причину пояснила керівник прес-служби Верховної Ради 

Вікторія Шведова. Вона також нагадала, що Володимир Рибак лише сьогодні повернувся з 
Канади. Тим часом через виступ Лорети Граужинене на Євромайдані у Києві українське МЗС 

викликав для пояснень представника посольства Литви. У Литовському посольстві у Києві 
повідомили, що зараз немає жодного дипломата, який би між піти з поясненнями до 

українського МЗС. Всі вони зараз у Вільнюсі закінчують останні приготування до саміту. Вчора 
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ввечері очільник литовського парламенту на Євромайдані заявила, що її країна підтримує 

українців на шляху євроінтеграції. 

Україна та Канада відновлять переговори про створення зони вільної торгівлі між 

двома країнами  

БТБ, Новини  

Вікторія ТРЕТЬЯК, ведуча: Україна та Канада відновлять переговори про створення 

зони вільної торгівлі між двома країнами. Про це заявив голова Верховної Ради Володимир 

Рибак під час візиту до Оттави. Під час зустрічі з представниками тамтешнього уряду і 
парламенту спікер наголосив, що стратегічний шлях для України – це євроінтеграція. Однак, 

пауза, про яку оголосив український Кабмін, необхідна, аби з’ясувати економічні відносини з 
Росією. При цьому, поглиблення співпраці з Канадою дасть новий стимул розвитку економіки 

України.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «Домовилися, що діалог ми 

продовжимо і нам треба підписати угоду вільної торгівлі, щоб наші товари, канадські товари 

могли поступати в країни». 

Євроінтеграція України, спрощення візового режиму, а також економічне та 

політичне співробітництво. Ці теми стали ключовими під час візиту до Канади 

Голови Верховної Ради України Володимира Рибака  
БТБ, Новини  

Ведуча: Євроінтеграція України, спрощення візового режиму, а також економічне та 

політичне співробітництво. Ці теми стали ключовими під час візиту до Канади голови 

Верховної Ради України Володимира Рибака. Спікер парламенту зустрівся із найвищим 

керівництвом країни, із представниками української діаспори . 

Ганна КАМЕНЄВА, кореспондент: У Канаді проживає понад мільйон наших 

співвітчизників. Батьки пана Ореста приїхали з Галичини приблизно 65 років тому. Вже третє 

покоління його сім’ї є канадцями. Але чоловік каже, що ніхто з них не забуває про свою рідну 

Україну.  

Орест ДУБАС, представник української діаспори: «Україна є таки Батьківщиною, бо ми 

граємо і українські пісні і співаємо традиції українські, традиції українські ставимо. Українці 
тут дуже свобідні…життя йде, так як має йти в нормальній демократичній державі». 

Кореспондент: Пана Ореста, як і усю українську діаспору, нині турбує ситуація в 

Україні. Вони хочуть аби держава стала європейською країною. Голова Верховної Ради 

Володимир Рибак пояснив, чому підписання угоди з ЄС стоїть на паузі.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «Ми призупинили підписання 

угоди і нам треба розглянути економічні стосунки з Росією і з другими державами СНД. 

Питання Митного союзу, вступу в Митний союз, Україна на сьогоднішній день не розглядає». 

Кореспондент: Спікер Верховної Ради обговорив ці питання із генерал-губернатором 

Канади Девідом Джонстоном. Офіційний представник королеви ніколи раніше не зустрічався із 
делегаціями парламентарів, але для України зробив виняток. Сторони говорили про економічні 
та політичні відносини між країнами, а ще, про українську діаспору.  

Девід ДЖОНСТОН, генерал-губернатор Канади: «Ви взагалі збагатилися завдяки всім 

цим хвилям міграції, які приносили свою культуру і робили Канаду такою різноманітною. Наше 

дружнє ставлення і любов до України не змінюються і базуються на спільній історії». 

Кореспондент: Також українська делегація обговорювала з тамтешніми міністрами і 
парламентарями питання створення зони вільної торгівлі між двома країнами. Така угода 

потрібна, щоб активізувати економічне співробітництво. Поки що товарообіг не перевищує і 
мільярда доларів щороку. Так само і канадські інвестиції не досить активні. У червні Канада 
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призупинила процес підготовки до підписання угоди про вільну торгівлю, але під час візиту 

сторони домовились відновити ці переговори.  

Вадим ПРИСТАЙКО, Посол України в Канаді: «Ми розраховуємо на цю угоду, хоча є 

багато питань: вільний доступ товарів, захист інвестицій, пересування, часті візові питання». 

Кореспондент: Спрощення віз для українців, теж стало ключовою темою для 

переговорів. І делегація сподівається, що вже за кілька місяців вдасться розморозити і 
економічні питання і полегшити в’їзд наших співвітчизників до країни кленового листка. 

Эксперты и полевые командиры Майдана-2004 считают, что Евромайдан – 

совсем другой  

Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Полевые командиры Майдана-2004 и политологи 

оптимистичны в отношении того, что происходит на Евромайдане. Вот их оценки. 

Тарас СТЕЦЬКИВ, командир майдана-2004: "Активність простих громадян, особливо 

студенства, переросла рівень політичних партій. Вони самі організовували все це діло". 

Владимир ФИЛЕНКО, командир майдана-2004: "Відбувається певна розгубленість в 

ряді опозиційних політиків, відсутність у них плану. Як буде діяти громадський майдан, 

спрогнозувати складно". 

Виталий БАЛА, политолог: "Це дуже для влади небезпечно, і дуже добре, що президент 

сказав, що ми аплодуємо Майдану". 

Киевские студенты передали Януковичу свое обращение 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Евромайдан в руках студентов. Без партийных 

лозунгов и партийных агитаторов. Студенты передали свое обращение Виктору Януковичу. В 

Администрации главы государства ответили – президент обращение рассмотрит и встретится с 

представителями студенческих организаций. 

И.РОМАНОВА, М.КОЛЕСНИКОВ, В.ТРУБАЧЕВ, корреспонденты: У студентов 

Могилянки впереди еще занятия. Но большинство выходят во двор академии. 

Роман КОБЗАР, студент 1 курса: "Якщо я пропущу кілька пар – в далекому майбутньому 

це матиме менші наслідки, ніж від того, підпишуть чи не підпишуть угоду в Вільнюсі". 

И.РОМАНОВА, М.КОЛЕСНИКОВ, В.ТРУБАЧЕВ, корреспонденты: Спустя полчаса в 

воротах появляются студенты из Львова. 

Василина ТЕРЛЕЦКАЯ, студентка 3 курса университета им. Франко: "Нас підтримує і 
влада, підтримують університети, викладач, ми їдемо сюди, де ще є якийсь опір до 

євроінтеграції". 

И.РОМАНОВА, М.КОЛЕСНИКОВ, В.ТРУБАЧЕВ, корреспонденты: Ректор Могилянки 

львовским коллегам в демократичности не уступает. 

Сергей КВИТ, ректор Киево-Могилянской академии: "Я провів свої пари і зараз хочу 

приєднати до нашої ходи. Це не безпорядки, вони не пропонують нічого ламати". 

И.РОМАНОВА, М.КОЛЕСНИКОВ, В.ТРУБАЧЕВ, корреспонденты: С лозунгами 

"Украина – це Європа!" колонна стартует в сторону Майдана. Когда студенты Могилянки 

дошли до Михайловской площади, гаишники на пару минут перекрыли улицу. Автомобилисты 

не в обиде, некоторые даже прослезились. В это время – сходка и напротив красного корпуса 

университета Шевченко. Возле КПИ пикет поменьше. Коллег пришли подзадорить из 
Могилянки. Отсюда – к медуниверситету. Но на воротах – замок. Ни выйти, ни зайти. Учиться, 

а не митинговать жаждали сегодня и экономисты. 

Владимир, студент КНЕУ: "Ну, для большинства это – хорошая возможность пропустить 

пары, поэтому вон они стоят". 

И.РОМАНОВА, М.КОЛЕСНИКОВ, В.ТРУБАЧЕВ, корреспонденты: Возле 

авиационного пусто. В педуниверситете наглухо закрыт парадный вход. 
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Анна БОЖИК, студентка 4 курсу педагогического университета им. Драгоманова: "Всім 

видно, що всім холодно, але не всім байдуже, ми хочемо розвитку країни". 

И.РОМАНОВА, М.КОЛЕСНИКОВ, В.ТРУБАЧЕВ, корреспонденты: К двум часам – все 

собрались на Евромайдане. Как и накануне, молодежь категорична – никаких партийных 

флагов и политиков. Забастовка сугубо студенческая. 

Біля лікарні "Укрзалізниці" святкували День народження Юлії Тимошенко 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Біля лікарні "Укрзалізниці" святкували День народження 

Юлії Тимошенко. Близько 2-х сотень прихильників екс-Прем'єр-міністра приїхали з усієї 
України… Величезне серце з червоних троянд. Донька Тимошенко Євгенія провела з мамою, 

котра голодує, весь день. Хоча напередодні керівництво не пустить нікого до ув’язненої у 

зв’язку з карантином у лікарні… 

Олександра КУЖЕЛЬ, народний депутат України, фракція "Батьківщина": "Своє 

здоров’я, закласти свою волю. Надію і велику віру". 

Опозиція вимагає відставки уряду  

ТВі, Сьогодні 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Уряд у відставку. Цього вимагає опозиція, і вже 

зібрала підписи аби розглянути питання про недовіру Кабінету міністрів на засіданні Верховної 
Ради. Необхідно понад 150 підписів. Уже є 175, - повідомив депутат від "Батьківщини" Андрій 

Павловловський. За його словами, питання про недовіру уряду парламент може розглянути уже 

5 грудня. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Ну, а поки Кабмін Азарова працює. І сьогодні на 

засіданні Прем’єр пояснював чому Україна була вимушена призупинити підписання асоціації з 
ЄС. Далі продовжить наша колега Віта Прокопчук. Віто, привіт. Тобі слово. 

Віта ПРОКОПЧУК, кореспондент: Вітаю, колеги. В середину будівлі Кабінету міністрів 

не так було легко потрапити. Наша знімальна група разом з моїми колегами журналістами були 

під будівлею уряду опів на восьму ранку. Тому зачекавши, наш все-таки пустили на засідання. 

А от депутатам від опозиції увійти на засіданні так і не вдалося. Доки тривало таке засідання, 

під його стінами розгорнувся людний мітинг. Будинок уряду загородили парканом, за якими ми 

нарахували близько 1,5 десятка автобусів із "беркутівцями". По периметру також стояли колони 

з "Беркутом". За парканом зібралися близько 200 людей. Вимагали відставки Прем’єр-міністра 

Миколи Азарова. Серед протестувальників були люди за партійними прапорами. Також 

активісти з Майдану, які приєднувалися ході акції. 

Петро ЗЕЛЕНЮК, протестувальник: "Ручка видно не бере в руки. Янукович не хоче 

підписати. Але думаю, ми таки підпишемо". 

Владика ГЕОДОЗІЙ, священик УГКЦ, протестувальник: "За демократичну Україну, в 

якій буде гарантуватися свобода, воля народу". 

Петро ІВАНЕЦЬ, протестувальник: "Не плачу, бо вірю в Україну і молюсь. О боже, 

порятуй мою державу. Я мало господи тебе просив. Нині ж благаю не грошей, не слави. О 

боже, порятуй мою державу. Не дай убити предків славу. Бо і мертві встануть із могил". 

Віта ПРОКОПЧУК, кореспондент: Тим часом на засіданні голова уряду пояснив 

причини призупинення підписання Угоди про асоціацію з ЄС, акцентувавши на економічному 

спаді України. Тому Микола Азаров розпорядився аби його підлеглі підготувалися до 

тристоронніх консультацій на рівні Україна-ЄС-Росія. Зокрема таке доручення отримало – 

Міністерство закордонних справ та економіки. А тим часом у порядок денний уряд вніс 

питання внесення змін до держбюджету. 

Микола АЗАРОВ, Прем'єр-міністр України: "Прийнято для того, щоб не допустити 

соціально-економічного провалу, і досягти більш вигідних умов для України, для нашого 

народу. Це рішення виходить саме з національних інтересів України, незмінним пріоритетом 

яких є успішна європейська інтеграція. І не можемо ми допустити, щоб підписана у конкретно 
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сьогоднішніх вкрай несприятливих умовах асоціація виявилася провальною як для України, так 

і для Європейського союзу". 

Віта ПРОКОПЧУК, кореспондент: Нагадаю, 21 листопада цього року Кабінет міністрів 

України прийняв рішення призупинити процес підготовки до укладення Угоди про асоціацію 

між Україною та Європейським союзом. Про таки рішення заявив віце-прем’єр Юрій Бойко. 

Прокоментував таке рудяве рішення, цитую – "Президент постановив чітке завдання, щоб не 

було погіршення становища наших людей, зниження заробітних плат, пенсій при підписанні 
цієї Угоди. Уряд призупинятиме процес переговорів щодо підписання Угоди до моменту поки 

ми не зрозуміємо і не знайдемо вихід із ситуації", - кінець цитати. Опозиції каже, що таке 

рішення є незаконним, оскільки підписи на документі мають бути всіх міністрів України. 

Оскільки Кабмін приймає рішення колегіальні. І за останньою інформацією, з джерел Кабміну, 

на засіданні були відсутні міністри – Леонід Кожара, Сергій Арбузов, Лариса Богатирьова, Ігор 

Прасолов та Наталія Королевська. Оскільки вони свої підписи на цьому документі не 

поставили, то документ можна вважати незаконним, - каже опозиція. І на сьогоднішньому 

брифінгу в Кабінеті міністрів Наталія Королевська підтвердила, що на засіданні вона не була, і 
підпису свого не ставила. 

Наталія КОРОЛЕВСЬКА, міністр соціальної політики України: "Тому мене на цьому 

засіданні не було. На засіданні був присутній заступник міністра соціальної політики, наш 

представник. На жаль, в той час проходило засідання, міжнародна конференція міжнародної 
організації праці". 

Віта ПРОКОПЧУК, кореспондент: Депутат від фракції "Батьківщина" Геннадій москаль 

уже відправив запит до Прем’єр-міністра Миколи Азарова з вимогою надати відповідь – за 

чийого авторства було видано таку постанову, опубліковану на сайті телеканалу ТВі. Звернення 

цитую: "Прошу вказати поіменні дані про результати голосування за цей проект розпорядження 

Кабінету міністрів України. Хто голосував "за", хто "проти", хто "утримався". Прошу 

повідомити хто з членів Кабінету міністрів України, віце-прем’єрів були відсутні на цьому 

засіданні Кабінету міністрів і вказати причину їхньої відсутності. Прошу надати стенограму 

засідання Кабміну, на якому розглядали це питання. Чи було це питання узгоджено з 
Президентом України?", - кінець цитати. І не обійшлося і без судового позову. Депутат фракції 
"Батьківщина" Роман Саднячук звернувся до окружного адмінсуду міста Києва з клопотанням 

про внесення розгулу справи про визнання незаконним рішенням Кабміну. Повідомляє про це 

прес-служба нардепа. Далі його цитата. 

Андрій СТАДНІЙЧУК, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Зараз в 

Окружному адміністративному суді Києва знаходяться два схожі за вимогами позови, які 
хочуть об’єднати і призначити на 10 грудня. Подібні дії можна назвати саботажем та 

підігріванням уряду. Якщо суд швидко ухвалить рішення, то не виключено, що по аналогії 
після чергового засідання Кабміну буде із-під сукна витягнуто документ, наприклад, про вступ 

до Митного союзу". 

Віта ПРОКОПЧУК, кореспондент: Отож телеканал ТВі спостерігає за розвитком подій. 

Зокрема і з приводу незаконності цієї постанови, яка призупинила підготовку до укладання У 

годи про асоціацію. Колеги, вам слово. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Дякуємо, Віто. Це була Віта Прокопчук, яка розповіла 

про сьогоднішнє засідання Кабінету міністрів. 

В Киеве отмечают один день объединенного майдана  

ТРК "Украина", События 

Евгений Михин, ведущий: В Киеве отмечают один день объединенного майдана. 

Митингующие развивают инфраструктуру, украсили флагом Евросоюза памятник основателям 

столицы. И такое же знамя водрузили на Стеллу Незалежности. 
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Роман СУХАН, корреспондент: В руках красные розы и портрет Юлии Тимошенко. 

Сторонники бывшего премьера пришли на евромайдан поздравить своего лидера с днем 

рождения. 

«Бажаємо їй терпіння, сили, натхнення. І просимо дуже, щоб вона перестала голодувати. 

Тому що це впливає на її здоров’я». 

Роман СУХАН, корреспондент: Рядом все желающие расписывают самый большой в 

Украине плакат. Его длинна 200 метров. 

«Це ми пишемо лист донецькому султану, Президенту нашому, ще існуючому, що люди 

думають, що вони хочуть». 

Роман СУХАН, корреспондент: Для гостей с других городов организовали 

информационный центр, помогают найти жилье. 

«Багато людей, які готові це зробити і готові приймати організовані групи». 

Роман СУХАН, корреспондент: Возможностей согреться стало больше. К палатке от 

киевской власти добавились бочки с Европейской площади. 

«Є дрова, там тепло». 

Роман СУХАН, корреспондент: Хватает митингующим и еды. За бутербродами и чаем 

очереди. 

«Дуже приємна атмосфера. Люди підтримують, допомагають, приносять багато 

продуктів. І взагалі тут дуже дружньо». 

Роман СУХАН, корреспондент: Это место в самом центре майдана, которое активисты 

сначала назвали своим штабом, сейчас больше напоминает кухню. Вот бутерброды с колбасой, 

с сыром. Рядышком хранятся продукты, печенье, чай, домашняя консервация. Продуктов 

много, а места мало. Активисты написали письмо городской власти о намерении установить 

еще хотя бы две палатки для штаба и склада с провиантом. 

Егор СОБОЛЕВ, активист: «Ми просто інформуємо владу про те, що ми збираємося 

встановити намети, ми збираємося встановити сцену, ми збираємося встановити потужний 

майданівський звук». 

Роман СУХАН, корреспондент: Но сначала хотят удостовериться, что громить палатки и 

аппаратуру не станет Беркут. 

Як убезпечити Євромайдан від провокацій?  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: Олесь Доній, народний депутат, один із лідерів студентської 
Революції на граніті (1990 рік); Віталій Ярема, народний депутат від «Батьківщини», начальник 

Головного управління МВС у місті Києві протягом 2005–2010 років. 

Ірина Штогрін: Думаю, що немає в Україні зараз людини, яка не знає, що відбувається. 

Люди виходять на Майдани у містах України, щоб сказати президенту, що вони хочуть , щоб 

він підписав на саміті у Вільнюсі угоду про асоціацію. 

Президент, щоправда, має свій погляд на це. Але, зокрема, він сказав дуже важливу річ. 

Він сказав, що підтримує мирні акції. Давайте послухаємо, що сказав глава держави.  

Віктор Янукович: Та як реагувати? Це ж мирна! Все, що не заперечує закон. Я їм 

аплодую, тим, хто вийшов за європейську інтеграцію. А ті, хто вийшов вирішувати свої 
політичні питання з партійними прапорами і з гаслами, з якими вони вже йдуть на вибори 2015 

року, я також це дуже добре бачу. 

Чи ми повинні зав’язати очі і бігти куди завгодно? Лоба розбити? Ми ж не змінюємо 

курс. Ми йдемо цим шляхом. 

– У президента свої думки, своя робота, а у людей, які виходять на Майдани, своя 

робота. 
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Пане Доній, що повинна знати людина, яка йде на Майдан, на площу свого міста і 
розуміє, що там буде багато людей, можливо, не лише прихильники або носії тієї ідеї, з якою 

людина йде, щоб проявити свою громадську позицію? 

Олесь Доній: Спочатку скажу, що нам всім надзвичайно приємно, що є не просто 

волевиявлення зараз людей, а долучилася молодь, значною мірою ті люди, які мали або скепсис 

до акцій протесту. І вони навіть ще не застали помаранчеві часи. І зараз відбулася ініціація 

молоді. Тобто вони побачили, що акції можуть бути не проплачені, що акція може бути за 

покликанням серця. 

Наступний етап – це усвідомлення, що будь-які акції повинні бути організовані. Бажано, 

щоб вони творили власні структури, власні координаційні ради, страйкоми в університетах, на 

підприємствах. І тоді, ці структури, повинні слідкувати за дисципліною. 

Скажу, що наша організація, коли ми наприкінці 1980-х і на початку 1990-х творили 

Українську студентську спілку, Студентське братство, пишалися тим, що з часів проведення 

наших акцій, а ми водили колони по кілька десятків тисяч, жоден камінець, жодна ломака не 

потрапили у вікно чи в міліцію. Ми знали, що для того, щоб запалити своїми ідеями 

суспільство, а ми цього прагнули, ми боролися за незалежність України, потрібно показувати 

позитивний приклад. І це основна порада. 

Я наразі рядовий учасник мітингових акцій. Я просто маю можливість порадити. І от ця 

порада, тримати дисципліну, жодним чином не робити таке, що було би сприйняте, як 

провокація, у тому числі і органів правопорядку, а це значить, вміти обирати між собою і 
керівників, і вміти дисциплінуватися. 

– Учора в студії у нас був керівник управління масових заходів департаменту 

громадської безпеки МВС України Олег Матвійцов. Він сказав, що керівництво дало доручення 

реагувати тільки на протиправні дії. А ще він сказав, що ситуація, яка трапилася біля 

автомобіля і того інциденту, де все-таки пролилася кров, на жаль, тому що є люди, які 
постраждали від «Беркуту», працівники «Беркуту» «не били, а застосовували заходи фізичного 

впливу, спеціальні засоби». 

Віталій Ярема: На мій погляд, сьогодні МВС, керівництв МВС вийшли вже далеко за 

рамки своїх повноважень. Законом, Конституцією передбачено, що всі правоохоронні органи, 

органи державної влади повинні діяти, зобов’язані діяти у спосіб не інакший, як передбачений 

чинним законодавством. 

Те, що сьогодні відбувалося на Європейській площі, учора, позавчора, ті сутички, які 
відбувалися з працівниками міліції, то це засвідчує те, той факт, що працівники міліції вже 

вийшли за рамки своїх повноважень. 

Я був учасником позавчорашньої події, коли представники того ж підрозділу міліції 
«Беркут» намагалися витіснити мітингуючих з місця. Було біля 23-ї години. І коли я 

представився нардепом, то була спроба одного з людей у міліцейській формі, я не хочу його 

назвати міліціонером, тому що це високе звання, яке я теж ношу і буду носити до кінця життя, 

людини, яка одягла міліцейську форму, була спроба вдарити мене. Я не дав це зробити у силу 

поки що своїх фізичних можливостей. Ми їх відтіснили. 

– А як Ви думаєте, їм дають наказ бити, незалежно від того, чи це жінка, нардеп і так 

далі, чи це просто реакція окремої людини, втомленої? 

Віталій Ярема: Я впевнений і знаю про те, що є такі вказівки – не реагувати на нардепів, 

не реагувати на те, що люди мирно проводять акції. Тому що нардеп і журналіст – це люди, 

професії яких захищені законом. І у разі, якщо відбуваються такі дії протиправні, то це 

кримінальна відповідальність. Але сьогодні абсолютне нереагування працівників міліції на 

звернення нардепів припинити протиправні дії. 

І ще одне. Останнім часом використовується дуже негативний, дуже такий метод 

залучення провокаторів, залучення спортсменів, людей з кримінальним минулим разом з 
працівниками міліції. Тобто схема така. 

– Це дуже важливе питання! Ми зараз про це поговоримо. 
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Просто у нас на телефонному зв’язку ті, за кого ми, дорослі, переживаємо найбільше. Це 

студенти. Вони зараз зібралися під Києво-Могилянською академією у Києві і вирушають з 
Контрактової площі. І один із організаторів, ватажків, з активістів Іван Лукеря на телефонному 

зв’язку з нами. 

Іване, чи маєте ви організацію, структуру, яка допомагає вам вберегти студентський рух 

від провокацій, яка допомагає вам захистити учасників студентської ходи? 

Іван Лукеря: Загалом у кожному університеті зараз, хто вирушає, так чи інакше бере 

участь у мітингах і маршах, є координаційний комітет, координаційна рада, страйковий комітет. 

Власне, різні у різних університетах. У нас це координаційна рада. Це приблизно 8, 15, 20 в 

залежності від розмірів університету, від кількості учасників людей. Ми всі разом 

зустрічаємося, координуємо дію і проговорюємо всі деталі, у тому числі і питання безпеки. 

Тобто ці всі люди знають, як поводитися, як вести колону. 

Загалом колона – дуже організовано. Оскільки є там очільники, є позаду, є по боках, всі з 
гучномовцями. Ми йдемо по узбіччі, постійно контролюємо, щоб люди не виходили на 

проїжджу частину і так далі. Тобто координація і напрацювання спільного плану дій є. 

Крім цього, у нас завжди на контакті, є контакт з лікарями, куди можна звернутися, і з 
юристами. У тому числі з деякими дружніми до студентів депутатів з опозиційного поля. 

Умовно кажучи, можна сказати, що є координація. І ми знаємо, як діяти у цій всій 

ситуації. 

– Іване, скажіть, будь ласка, а ви знаєте, що таке «не провокувати міліцію»? 

Іван Лукеря: Просто важко говорити тим людям, які не серед нас. Якщо подивитися на 

нас, то це молоді студенти, які абсолютно мирно виступають, які йдуть і співають ці пісні, там: 

«Чорні брови, карі очі, я до Путіна не хочу». Тобто це мирна хода молодих студентів. Тут 

абсолютно немає якихось радикальних настроїв. 

– Те, про що сказав пан Ярема, що з’явилася якась нова річ у цьому співвідношенні, 
скажімо, правоохоронних органів і учасників мирних акцій, це такі люди, які одягнуті так, як і 
учасники акцій, але поводять вони себе таким чином, що це може призвести до дуже 

негативних наслідків. 

Пане Доній, Ви бачили цих людей під час акцій? 

Олесь Доній: Давайте зараз поговоримо про кілька видів провокацій. Я зараз готовий, як 

мінімум, про три говорити. 

Перша провокація, про які казав пан Віталій, – з боку міліції. У мене кілька днів тому 

були нанесені удари представником міліції біля комітету Верховної Ради моїй помічниці. Мої 
помічники – це громадські активісти, яким не потрібні мої вказівки брати участь в акції. У них є 

громадянська позиція. 

Вона намагалися пройти, а це офіційний мій помічник, на державній службі, в комітет 

Верховної Ради на Банковій на своє робоче місце. Її не пускали, тому що у неї був прапор. 

Сказали, що з українським прапором не можна. Хоча це був європейський прапор. І взагалі, ми 

що, в окупованій території знаходимося? І після того їй кілька разів були нанесені удари цим 

міліціонером у різні частини тіла. 

Зараз вона написала заяву у прокуратуру. Я буду писати заяву у прокуратуру. Тобто це 

прояви провокації з боку представника міліції і прояви садистські. Це перший момент. Про це 

якраз розповідав пан Віталій. 

Другий момент – це коли засилаються свідомо провокатори. Я бачив під час мовного 

Майдану людину, яка одягла стрічку «Я голодую!». Після того я бачив його поруч у кафе. Це 

кафе «Челентано», де він цю стрічку знімає, п’є пиво і після того одягає знову стрічку та йде до 

телевізійників, щоб дати інтерв’ю від імені голодувальників. Свідомий провокатор. 

І зараз я його бачив на цьому Майдані Незалежності. Я, звичайно, попередив 

представників оргкомітету про цю людину, що це, очевидно, заслана людина. 

Третій момент – про наші дії, які повинні бути більш толерантні. А це вже про наші дії. 
Мені сьогодні подзвонила Марія Прокоп’юк з Праги. Вона одна з організаторів акцій на 
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підтримку київського Майдану там. Сказала, що чехи не розуміють, чехи сприймають 

надзвичайно насторожено, коли (не буду називати, представників якої партії вона назвала, щоб 

це не перетворювалося зараз в антипартійну риторику) виступають з гаслами «Слава нації – 

смерть ворогам!». 

Якщо ми інтегруємося в Європу, то ми повинні шукати додаткових союзників, а не 

відлякувати. Тобто провокації, бачите, можуть бути різного характеру. Ми повинні кожну 

можливість провокації аналізувати і відсікати. 

– Соціальні мережі обговорюють це так само, оскільки це гасло люди у соціальній 

мережі у «Фейсбук» вважають провокаційним. 

Але соціальні мережі породили ще один термін. Він народився спочатку на площах. Це 

«тітушки». Про яких Ви говорили, пане Ярема. Як Ви порадите поводити учасникам акцій себе, 

коли вони бачать таких людей? 

Віталій Ярема: У нас дуже цікава тема розмови сьогодні. І вона незвичайна навіть тим, 

що ми сьогодні обговорюємо, як себе убезпечити від тих людей, які повинні нас захищати. Це 

нонсенс! Правоохоронні органи, які покликані Конституцією, законами покликані нас 

захищати, ми сьогодні думаємо, як убезпечитися від них, щоб вони не спровокували на якісь 

протиправні дії. 

18 травня під час акції «Вставай, Україно!» виникло це нове явище, яке назвалося 

сьогодні на прізвище одного з засуджених або злочинців (його сьогодні можна назвати) 

Тітушка, коли міліція залучає спортсменів проплачених. Я навіть знаю суми. Від 200 до 500 

гривень в день вони отримують. І це під час досудового слідства було доведено. Залучаються до 

цих провокативних дій проти мирних демонстрантів. 

І сьогодні вони теж продовжують використовувати, не дивлячись на те, що відбувся суд, 

і ті люди визнані винуватими у вчинені цих кримінальних злочинів. 

– І вони стоять перед «Беркутом». Це видно на відео. Стоїть «Беркут», потім стоять ці 
люди, а тоді – учасники акції. 

Віталій Ярема: Так. Це було і під час акції біля КМДА, коли спочатку виходять оці 
молодики. Це спортсмени. Ще раз кажу. Як правило, це люди, які займаються спортивними 

єдиноборствами. Це люди фізично міцні. І вони готові спричинити тілесні ушкодження 

мітингувальникам. Це дуже небезпечно, до речі. 

– І при цьому вони не у формі міліції. 

Віталій Ярема: Звичайно. І виступають, як провокатори. Виступають для того, щоб 

спровокувати людей проти міліції. А потім вступає в дію під час цих так званих «потасовок» 

міліція і затримує мітингувальників, а не, звичайно, затримує цих «тітушків». 

– Що робити, пане Ярема? 

Віталій Ярема: На жаль, на сьогоднішній день єдиний орган, який здійснює нагляд за 

дотриманням законності в Україні, – це ГПУ. Вона не реагує на ці речі. 

Я як голова ТСК по подіях 18 травня в цьому переконався, що прокуратура не порушує 

кримінальні справи відносно працівників міліції, не досліджує організаторів і замовників цих 

всіх подій. Тому що там є і організатори, і замовники. 

І на сьогоднішній день єдина порада – це максимальне толерантне відношення, 

уникнення у будь-який спосіб бійок, уникнення у будь-який спосіб цих провокативних дій. 

– Відійти від них. 

Віталій Ярема: Відійти від них, обійти, але обов’язково звернутися до працівників 

міліції, що я звертаюся до кожного працівника міліції з заявою про те, що відносно мене 

вчиняється протиправна дія, вчиняється протиправний злочин, хуліганство це чи нанесення 

тілесних ушкоджень. Зафіксувати подію максимально або на відео, або на планшети, у кого є, 

на фотоапарати, у кого є. 

– Покликати свідків. 
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Віталій Ярема: Так. Зафіксувати цю подію, зафіксувати поряд цих людей, які поряд 

знаходяться, що це майбутні свідки в кримінальних справах. І таким чином створити 

передумови для того, щоб ці… Вони бояться публічності. От чого вони бояться, так це 

публічності. Вони, як правило, у цих капюшонах, ховають свої обличчя. Тому максимально їх 

фіксувати. І це створити умови для того, щоб не дати їм можливості розвивати їхні оці 
провокаційні дії. 

– На нашому сайті ми позбирали фотографії співробітників «Беркуту», бійців «Беркуту», 

які підняли те, що закриває їхні обличчя, і посміхаються тим людям, які стоять навпроти них. 

Ми пам’ятаємо досвід помаранчевого Майдану 2004 року, коли квітами і піснями 

спілкувалися зі співробітниками міліції. І це теж той людський фактор, який зупинив дуже 

багато негативних речей. 

Яка Ваша порада, пане Доній? Що робити в ситуації, коли вже провокація чиниться? 

Олесь Доній: По-перше, ті фото, про які Ви кажете, це не представників «Беркуту», а 

внутрішніх військ. Це трошечки інший підрозділ. 

А «Беркут» якраз звозиться з інших регіонів зараз. І про що це свідчить? Спеціально 

звозяться ті люди, у яких немає контактів персональних, людських контактів у середовищі. 

І яка може бути порада? На нас цих званих «тітушків» наганяли ще кілька років тому, 

коли ми проводили фестиваль «Гайдамака.UA» в Ірпені. І були спроби бійки. Ми відбилися. 

Тому що у нас було три системи охорони. І тоді якраз з’ясувалося, що вони з різних міст 

спеціально звозяться. 

Значить, на перспективу. Нашому українському середовищу патріотичному потрібно 

почати працювати в тому числі у таких молодіжних структурах, якими є спортивні клуби. 

Зрозуміло, що це довгий час. Але потрібне донесення інформації. Повинні бути структури, які 
будуть більше спілкуватися з представниками органів правопорядку. 

Нагадаю, що під час Студентської революції на граніті ми фактично розагітували ту 

міліцію, яка була поруч з нами. Вони бачили, що ми боремося за те, що, власне, і їм має бути в 

перспективі, так само необхідно. І мені здається, що така персонального контакту нам зараз 
бракує. А для цього нам потрібно зосередити весь ресурс: партійний, громадських організацій, 

інтелектуальний у щось спільне для того, щоб ми могли спільно працювати. 

Тому я повертаюся до своєї тези, що ми дозріваємо до необхідності створення спільної 
структури щось на кшталт «Солідарності» у Польщі або НРУ кінця 1989-го року. Спільна 

структура, тому що у нас всіх спільна справа. 

– Є дуже небезпечна річ, яка мене дуже насторожила у розповідях тих людей, які мали 

конфлікти під час цих акцій, Євромайданів, з представниками правоохоронних органів. 

Зокрема така теза. Коли людей клали обличчям на землю і затримували за 

правопорушення, яких вони не чинили, їм казали: «Ми вам покажемо, «бандьори, «Слава 

Україні!»! Це таке відчуття… 

Я лише журналіст, я можу припустити, що, можливо, є якісь речі, які обігруються під час 

того, коли бійців навчають, їх ідеологічно виховують. Виховують проти кого? Проти народу, 

який платить податки на те, щоб утримувати ці…? Що відбувається, пане Ярема? 

Віталій Ярема: Це проводиться відповідними командирами. Як кажуть, саме зло – воно з 
МВС. Ці проблеми, які виникають серед особового складу, у підрозділах, звичайно, 

ініціюються у вищому керівництві МВС і передаються на кожного міліціонера. 

Я впевнений сьогодні, що велика кількість працівників міліції, особливо тих, хто 

займається розкриттям кримінальних справ і злочинів (це у карному розшукові, слідстві), разом 

з нами, вони ідеологічно і духовно підтримують нас. Але в силу відповідних побутових 

проблем вони вимушені виконувати завдання керівництва МВС України. 

Що стосується міліції громадської безпеки, зокрема підрозділів міліції особливого 

призначення «Беркут», то хочу сказати, що це славетні підрозділи. Мені вдавалося з ними 

працювати тривалий час. Серед них є потерпілі, загиблі, люди, які виконували обов’язки по 

затриманню особливо небезпечних злочинців. І те, що сьогодні цей підрозділ з його славетними 
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традиціями втягнули в ці політичні розбори, змушують міліціонерів вчиняти протиправні дії 
проти власного народу, це не робить ні честі ні керівництву МВС, ні керівництву, звичайно, і 
кожному міліціонеру. 

Але серед них, я переконую вас, більшість людей, більшість міліціонерів – це наші 
люди. Вони живуть в нашому середовищі, вони ходять в магазини, вони їдять той же хліб, що і 
ми їмо, вони думають так, як і ми думаємо, і вони хочуть жити в європейській країні. Але те, 

що їх сьогодні змушують це робити, то це не вина самого міліціонера, а керівництва МВС. 

– Я думаю, що нас, можливо, зараз слухають і правоохоронці. Скажімо, ми знаємо 

багато таких випадків (і ми про це розповідали), що людей, які їхали з інших міст до Києва, 

зупиняли і під різними приводами не дозволяли їм рухатися далі. 

У той же час і у цій студії учора, потім ми дзвонили і на пряму лінію зв’язку з 
заступником міністра внутрішніх справ, і ми запитували, чи є такі накази, то заступник міністра 

внутрішніх справ сказав: ні, жодних наказів перешкоджати людям рухатися до Києва немає! 

Але я хотіла запитати щодо цієї події з автомобілем, яка відбулася. Ви кажете, що це 

висококваліфіковані бійці. Чи була потреба бити людей по голові в тій ситуації? Чи було це так 

небезпечно? Чи вистачало у них ресурсів зупинити людей іншими методами? 

Віталій Ярема: Я думаю, що стояло завдання любим шляхом відбити цей автомобіль. Я 

так думаю, що зараз там відбувається дослідження техніки, яка вилучена з цього автомобіля. 

Якщо ця техніка слугувала для того, щоб відслідковувати політиків, прослуховуванням 

займатися, то це є кримінальний злочин, тому що цього не можна робити, це є антизаконно. 

І я думаю, що вони виконували вказівку чи наказ для того, щоб відібрати цей автомобіль 

і не дати можливості пікетувальникам отримати інформацію з цього автомобіля. Оце основна 

причина цього всього конфлікту. 

Але те, що вони били людей, мирну демонстрацію, то це також є перевищенням 

службових повноважень, кримінальний злочин. Ці всі факти фіксуються. Я хочу передати 

вітання кожному міліціонеру і чесному міліціонерові, щоб не опускався до того рівня, тому що 

прийде час і треба буде відповідати за всі свої вчинки. 

Олесь Доній: Шкода, що вже не на зв’язку з нами студенти Києво-Могилянки, тому що 

якраз донецький «Беркут», який стояв біля Кабміну, впевнений, що по 150 гривень їм платять. 

Оця брехлива інформація дійсно йде від когось згори. От потрібно це зупинити.  


